
Protokół 3/22 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 17.02.2022 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Rolka – Burmistrz Gminy Paczków, 

2. Iwona Cymara – Sekretarz Urzędu Miejskiego w Paczkowie, 

3. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy Paczków, 

4. Marcin Szaleniec – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Urzędu 

Miejskiego w Paczkowie. 

5. Andrzej Wielgus – Pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Urzędu 

Miejskiego w Paczkowie. 

6. Gwidon Gulanowski – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000, a zakończyło się o godzinie 1135. Wszystkich obecnych 

powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który został wybrany 

na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:   

1. Omówienie projektów uchwał. 

2. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu przyjęto Protokół nr 1/22 z dnia 5.01.2022 r. przy 13 głosach za, 0 głosach 

przeciw, 1 głosie wstrzymującym się. 

Do pkt 1. 
 
Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Paczków i Gminą Złoty Stok dotyczącego 

świadczenia usług mieszkańcom Gminy Złoty Stok w postaci zapewnienia miejsc w mieszkaniach 

chronionych. 

Dyrektor OPS Gwidon Gulanowski poinformował, że Gmina Złoty Stok nie posiada na swoim 

terenie mieszkań chronionych i wystąpiła z prośbą o zapewnienie osobom, które mogłyby 

korzystać z tego rodzaju pomocy. Do tej pory współpracują przy Środowiskowym Domu 

Samopomocy, tam są osoby kierowane z zaburzeniami psychicznymi. Na chwilę obecnych 7 

takich osób jest z Gminy Złoty Stok. Dotychczasowe porozumienie było zawarte na zadania 



zlecone więc finansowane z Ministerstwa. Wszystkie skierowane osoby pochodzące z Gminy 

Złoty Stok były finansowane w formie dotacji. A tutaj odpłatność wyglądałaby następująco. Osoba 

skierowana z Gminy Złoty Stok podpisywałaby umowę z obecnie zarządzającym 

Stowarzyszeniem. Część odpłatności ponosiłby podopieczny, a resztę kwoty dopłacałaby Gmina 

Złoty Stok. Na ten moment w mieszkaniach chronionych przy ul. Kościelnej jest 7 osób, a jest 9 

miejsc. W 2020 r. zostało otwarte mieszkanie chronione  na ul. Staszica i tam jest umieszczone 

jedno małżeństwo i w przyszłym miesiącu będzie otwierane kolejne mieszkanie chronione 

wyremontowane w ramach środków Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w kwocie 100 zł. 

i 48 tyś zł. na wyposażenie. W przyszłości Gmina planuje wybudować w plombie w Rynku 15 

mieszkań więc uznali, że takie porozumienie byłoby korzystne dla Gminy Paczków. Obecnie na 

Kościelnej kwota zgodnie z Zarządzeniem Burmistrza odpłatności tj. 3626 zł. za miesiąc pobytu 

w mieszkaniu chronionym. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie czy nie zabraknie miejsc dla mieszkańców Gminy 

Paczków? 

Dyrektor OPS odpowiedział, że nie, bo w Porozumieniu będzie zapis, że w pierwszej kolejności 

to mieszkańcy Gminy Paczków będą umieszczani w mieszkaniach chronionych, a tylko w sytuacji, 

gdy byłyby wolne miejsca to wówczas osoby z Gminy Złoty Stok byłyby umieszczane. 

M. Maluch zadała pytanie czy te osoby, które oczekiwały na miejsce w mieszkaniach chronionych 

nie spełniały warunków? 

Dyrektor OPS odpowiedział, że były sytuacje, że zaczynał się okres zimowy i osoby chciały 

uniknąć kosztów związanych z ogrzewaniem i występowały o miejsce w takim mieszkaniu 

chronionym, ale stan zdrowia i sytuacja materialna, rodzinna nie do końca kwalifikowała taką 

osobę na pobyt w mieszkaniu chronionym.  

Burmistrz poinformował, że Paczków jest bardzo przezorny w zabezpieczaniu miejsc w 

mieszkaniach chronionych. Inicjatywą z przed kilku lat wyprzedzono ustawodawcę, bo zapisy 

mówią, że każda Gmina musi mieć dostęp do mieszkań chronionych. Gmina posiada 9 mieszkań. 

Dzięki tej uchwale możemy pomóc Gminie Złoty Stok, z którą współpraca układa się bardzo 

dobrze. Gmina przygotowuje się do budowy kamienicy w Rynku, gdzie byłoby 12 mieszkań 

chronionych. Wpłynął już kosztorys inwestorski na podstawie wykonanej dokumentacji 

projektowej. Wartość tj. kwota 3.595.000 zł. Wczoraj odbył spotkanie z Dyrektorami Banku 

Gospodarstwa Krajowego i przy odpowiednim montażu finansowym z innych dostępnych 

programów pomocowych i środków budżetowych jest realne tą kamienicę wybudować.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy wielkość wkładu własnego do budowy kamienicy 

będzie można określić dopiero po przetargu? 



Burmistrz odpowiedział, że jest zabezpieczone 2 mln zł. na realizację tego zadania. Jest też 

umówione kolejne spotkanie z przedstawicielami Banku Gospodarstwa Krajowego i z 

przedstawicielami m.in. odpowiadającymi za fundusz dopłat, gdzie w połączeniu z PEFRON 

można pozyskać dofinansowania na budowę windy, likwidację barier, czy wyposażenie mieszkań 

dla osób niepełnosprawnych. Będą szukać też innych dostępnych środków po to, aby wkład własny 

Gminy był jak najmniejszy.  

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

„Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na rok 2022 dla Gminy Paczków”. 

Dyrektor OPS poinformował, że Program został opracowany na podstawie Krajowego programu 

uchwalonego przez Ministerstwo na 2022 r. Kiedyś Programy były uchwalane na kilka lat, obecnie 

uchwalane są na rok. Program został przygotowany na podstawie lat ubiegłych. Ukazano w nim 

zjawisko przemocy, przepisy prawa, do kogo jest skierowany, jak przeciwdziałać pewnym 

trendom, które są niekorzystne. Są też podane aktualne dane, wzrosła ilość założonych niebieskich 

kart. Ten niekorzystny trend jest spowodowany przede wszystkim izolacją związaną z pandemią. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały Rady Miejskiej w Paczkowie Nr 

XXXVII/309/2021 z dnia 28.10.2021 r. w  sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi  oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki 

opłaty za pojemnik lub worek. 

A. Wielgus poinformował, że zmiana dotyczy domków kampingowych. Inicjatywa powstała po 

rozmowie z pracownikiem RIO. Po nowelizacji ustawy właściciel nieruchomości będzie płacił za 

każdy domek letniskowy znajdujący się na nieruchomości. Domki te są traktowane jako nie 

zamieszkałe nie są ujęte w systemie. Właściciel będzie zobowiązany podpisać umowę z 

przedsiębiorcą świadczącym usługi odbioru odpadów komunalnych. Stawka pozostaje bez zmian, 

tylko trzeba będzie płacić od każdego domku. Nie dotyczy to ogrodów działkowych. 

P. Tetłak zadał pytanie, czy stawka jest niezależna od tego, czy będzie jeden pojemnik na domek 

czy 10 pojemników? 

A. Wielgus odpowiedział, że jest to ryczałt. W ustawie jest wskazane, że rada gminy określa 

stawkę ryczałtową, a rozporządzeniem jest określane wyliczenie. 

B. Jurek zadała pytanie, czy to dotyczy tylko domków letniskowych, czy przyczep kempingowych 

też? 

A. Wielgus odpowiedział, że tu zaczyna się problem bo ustawodawca wskazał domki letniskowe 

lub inne nieruchomości wykorzystywane, pytanie czy przyczepa kempingowa jest 



nieruchomością? Raczej ruchomością. Nie spotkał się z wykładnią prawną, czy też komentarzem 

odnoszącym się do tej sytuacji. 

Burmistrz zadał pytanie jak uważa radna, czy powinno się przyczepy kempingowe objąć taką 

opłatą czy nie? 

B. Jurek odpowiedziała, że według niej jak najbardziej, bo te przyczepy stoją cały rok. Są 

obrośnięte krzakami, zabudowane altankami, a widać po ilości śmieci, które znajdują się przy 

placu, przy jeziorze ile jest ich wywożonych.  

Burmistrz poinformował, że wspólnie trzeba wypracować takie stanowisko, aby domki, które nie 

są na trwałe związane z gruntem, ale generalnie stoją na gruncie były objęte opłatą. Natomiast jest 

to niezmiernie trudne, bo przepisy są nie precyzyjne. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 

2022 r. 

Skarbnik poinformował, że zanim zacznie omawiać projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Paczków na 2022 r. chciałby powiedzieć o ewentualnych zmianach tego projektu. Na 

chwilę obecną trzeba zabezpieczyć środki na wkład własny na realizację inwestycji w zakresie 

drogownictwa. Ponadto przed Komisją stwierdził, że w budżecie nie ma zabezpieczonych 

środków na projekt „Publiczny internet w Gminie Paczków”. Projekt miał być zrealizowany pod 

koniec ubiegłego roku, ale przedłużył się termin realizacji i na to zadanie muszą być zabezpieczone 

środki, żeby rozliczyć zadanie do końca. W tym projekcie są zawarte zmiany, które dotyczą strony 

dochodów i wydatków, natomiast projekt będzie zmodyfikowany i będzie przedłożony Radzie w 

najbliższym czasie. Będzie w swojej konstrukcji zawierał zmianę dotyczącą przychodów, 

ponieważ te zadania inwestycyjne, które zostaną wprowadzone na najbliższej sesji, w dużej części 

będą finansowane z wolnych środków, a wolne środki są przychodami budżetu. 

W § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu Gminy Paczków o kwotę 514 

997,00 zł; w ten sposób, że: zwiększa się dochody bieżące o 142 127,00 zł, zwiększa się dochody 

majątkowe o 372 870,00 zł. zgodnie z załącznikiem Nr 1. W tym załączniku zostały zawarte 

ponadplanowe wpływy do budżetu i są to: w Dz. 756, Rozdz. 75618 wpływy z innych opłat 

stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw § 0460 wpływy z 

opłaty eksploatacyjnej zwiększenie 30 000,00 zł. W Dz. 758, Rozdz. 75814 różne rozliczenia 

finansowe § 0920 wpływy z pozostałych odsetek zwiększenie 25 000,00 zł. są to środki z 

oprocentowania środków na rachunkach bankowych, z uwagi na to, że NBP podnosi stopy 

procentowe, dlatego szacuje, że takie środki mogą wpłynąć do budżetu. W Dz. 801, Rozdz. 80104 

przedszkola § 2030 dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych zadań 



bieżących gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych)  zmniejszenie 12 048,00 zł. 

zmiana związana z tym, że wysokość dotacji ustalana jest na podstawie liczby dzieci, które są 

objęte wychowaniem przedszkolnym na terenie naszej Gminy. Kwota przyjęta do budżetu na 2022 

r. była kwotą szacunkową. Na dzień dzisiejszy dysponuje wielkościami ostatecznymi, dlatego 

następuje zmiana. W Rozdz. 80149 realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego § 2030 dotacja celowa 

otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin (związków gmin, 

związków powiatowo-gminnych) zwiększenie 9 036,00 zł. są dzieci w Gminie objęte 

wychowaniem przedszkolnym, które potrzebują szczególnej realizacji nauki. § 2950 wpływy ze 

zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności 30 266,00 zł. są to środki zwrócone przez 

Stowarzyszenie z Dziewiętlic. W Dz. 853, Rozdz. 85395 pozostała działalność § 2320 dotacja 

celowa otrzymana z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) 

między jednostkami samorządu terytorialnego 57 510,00 zł. są to środki na organizację programu 

robót publicznych. W Dz. 926, Rozdz. 92605 zadania w zakresie kultury fizycznej § 2950 wpływy 

ze zwrotów niewykorzystanych dotacji oraz płatności 2 363,00 zł.  są to środki nie wykorzystane 

przez LZS-y. Dochody bieżące po zmianach wynoszą 48 275 652,42 zł. Jeżeli chodzi o dochody 

majątkowe to w Dz. 750, Rozdz. 75095 pozostała działalność § 6257 dotacja celowa w ramach 

programów finansowych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 

5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, 

realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego 372 870,00 zł. są to środki wprowadzone 

na realizację projektu „Cyfrowa Gmina”. Dochody ogółem po zmianach wynoszą 49 259 993,42 

zł. W § 2 projektu uchwały dokonuje się zmiany wydatków budżetu Gminy Paczków o kwotę 

514.997,00 zł; w ten sposób, że: wydatki bieżące zwiększa się o 117 127,00 zł, wydatki majątkowe 

zwiększa się o 397 870,00 zł. zgodnie z załącznikiem Nr 2. W Dz. 750, Rozdz. 75023 urzędy gmin 

(miast i miast na prawach powiatu) § 4610 koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego 

zmniejszenie-20 000,00 zł. W Rozdz. 75075 promocja jednostek samorządu terytorialnego, § 4300 

zakup usług pozostałych zwiększenie 2 500,00 zł. W Rozdz. 75095 pozostała działalność § 6057 

wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 372 870,00 zł. i są to środki 

przeznaczone na projekt „Cyfrowa Gmina”. W Dz. 754, Rozdz. 75412 ochotnicze straże pożarne 

§ 4260 zakup energii zwiększenie 10 000,00 zł. analizując wykonanie za 2021 r. przy nowych 

prognozach koszty z tytułu zużycia energii plan był niedoszacowany dlatego trzeba zabezpieczyć 

dodatkowe środki. § 4480 podatek od nieruchomości zwiększenie 120,00 zł. W Dz. 756, Rozdz. 

75615 wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności cywilnoprawnych, 



podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek organizacyjnych § 4610 koszty 

postępowania sądowego i prokuratorskiego zwiększenie 5 000,00 zł. W Rozdz. 75616 wpływy z 

podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności 

cywilno-prawnych oraz podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych § 4610 koszty 

postępowania sądowego i prokuratorskiego zwiększenie 15 000,00 zł. W Dz. 758, Rozdz. 75818 

rezerwy ogólne i celowe § 4810 rezerwy zwiększenie 53 406,00 zł. W Dz. 853, Rozdz. 85395 

pozostała działalność zwiększenie 51 101,00 zł. na § 4010, 4110, 4120 są to środki na realizację 

robót publicznych. W Dz. 900, Rozdz. 90001 gospodarka ściekowa i ochrona wód § 6210 dotacja 

celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów 

inwestycyjnych samorządowych zakładów budżetowych zwiększenie 25 000,00 zł. jest to dotacja 

dla ZWiK w celu opracowania dokumentacji projektowej kolektora sanitarnego wraz z 

przepompownią do terenów inwestycyjnych przy obwodnicy Paczkowa w kierunku Unikowic. 

Wydatki po zmianach wynoszą 54 933 918,42 zł. W § 3 zmienia się wydatki majątkowe Gminy 

Paczków w podziale na zadania zgodnie z załącznikiem Nr 3. W § 4 zwiększa się rezerwę ogólną 

o kwotę 53 406,00 zł. Rezerwa zostaje zwiększona, gdyż w obecnym czasie jesteśmy zaskakiwani 

wydatkami, które musimy wykonywać i na bieżąco budżet jest korygowany tam gdzie brakuje 

środków. Inflacja, nowe taryfy i trzeba mieć „poduszkę” żeby ewentualnie pomiędzy sesjami Rady 

Miejskiej mieć zabezpieczony plan. W § 5 dokonuje się zmiany w planie finansowym jednostki 

budżetowej – Urząd Miejski w Paczkowie - zgodnie z załącznikami Nr 4 i Nr 5. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych. 

M. Szaleniec poinformował, że uchwała jest potrzebna do formalnego zaliczenia drogi po 

inwestycji w Ściborzu do kategorii dróg gminnych. Dofinansowanie było z PROW-u i jednym z 

warunków otrzymania środków jest, że droga musi mieć status drogi publicznej. Po przyjęciu 

uchwały będą wnioskować do Zarządu Województwa Opolskiego o nadanie numeru tej drodze i 

formalnie będzie miała ta droga status drogi publicznej. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Paczków w 

2022 r. Zauważył, że każdy z projektem się zapoznał, bo projekt przesłany był na e-maila. 

Odczytał, że w § 7 na realizację zadań objętych programem przewidziano środki zabezpieczone w 

budżecie Gminy Paczków na 2022 rok w wysokości 63 633,00zł, w tym na: 



prowadzenie schroniska dla bezdomnych zwierząt – 39 810,85 zł., całodobowa opieka 

weterynaryjna dla zwierząt w przypadkach zdarzeń drogowych wraz ze sterylizacją i kastracją – 

12 500,00 zł., pozostałe zadania wynikające z Programu w tym torebki na psie odchody i karma –

1 500,00zł. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw 

nieruchomości gruntowych. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do przedstawionych projektów uchwał? 

Ponieważ nie było uwag na tym zakończył 1 punkt posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał wniosek o ustalenie lokalizacji inwestycji mieszkaniowej z 

dnia 27.01.2022 r., który wpłynął do Rady Miejskiej w dniu 15.02.2022 r., wniosek stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Sformułował wniosek: 

Rada Miejska w Paczkowie na posiedzeniu wszystkich stałych Komisji Rady zapoznała się z 

wnioskiem o ustalenie lokalizacji inwestycji mieszkaniowej, który wpłynął dnia 15.02.2022 r. i 

przekazuje go do Burmistrza Gminy Paczków celem wykonania wszystkich czynności 

wskazanych w art. 7 ustawy z dnia 5 lipca 2018 r. o ułatwieniach w przygotowaniu i realizacji 

inwestycji mieszkaniowych oraz inwestycji towarzyszących. 

Wniosek w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał pismo Rady Miejskiej w Głuchołazach oraz Rady Miejskiej 

w Strzelcach Opolskich w sprawie przekazania uchwał podjętych przez te Rady w sprawie 

poparcia apelu Sejmiku Województwa Opolskiego dotyczącego wyrażenia sprzeciwu wobec 

obniżenia subwencji oświatowej na edukację w zakresie języków mniejszości narodowych i 

etnicznych oraz języka regionalnego na rok 2022. Pisma zostały przyjęte do wiadomości i 

stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

P. Tetłak poinformował, że zgłosili się do niego mieszkańcy ul. Górniczej. Sygnalizują oni 

problem związany z krawężnikami, które są aktualnie kładzione. Są sytuacje, w których 

blokowany jest wjazd do garaży czy do bram. Jeżeli jest taka możliwość to prosi o przyjrzenie się 

tematowi i ewentualnie gdyby mógł wraz z Naczelnikiem pojechać na tą ulicę i przyjrzeć się temu 

problemowi. Zauważył, że wykonawca robi wszystko zgodnie z projektem, natomiast trzeba 

byłoby wziąć pod uwagę uwarunkowania jakie są na miejscu. 

Naczelnik odpowiedział, że oczywiście mogą podjechać, zobaczyć. Są wraz z Burmistrzem 

częstymi gośćmi na tej inwestycji. Są też częste rady budowy. Jest to robione zgodnie z projektem, 



czyli zgodnie z wyznaczonymi wjazdami na posesje. W tych miejscach krawężników na pewno 

nie ma, ale można podjechać i zobaczyć w czym tkwi problem. 

Burmistrz poinformował, że na tej inwestycji jest praktycznie codziennie. Poprosił też 

mieszkańców, żeby dali spokojnie zakończyć inwestycję. Dlatego, że inwestycja jeszcze nie jest 

ukończona. Brakuje jeszcze warstwy podbudowy, warstwy ścieralnej i ostatecznej jeżeli chodzi o 

asfalt. Jak inwestycja zostanie wykonana to krawężniki o wysokości 5 cm czasami mniej nie będą 

stanowić żadnej kolizji. Otrzymuje bardzo dużo telefonów, smsów, zdjęć. Poprosił, aby przy tej 

inwestycji zachować spokój. Zdaje sobie sprawę z tego, że jest ona przedłużana z pewnych 

przyczyn obiektywnych (wodociągów i gazowni), mieszkańcy są zmęczeni tą inwestycją i teraz 

wszystko zaczyna przeszkadzać. Jeden krawężnik jest za blisko ogrodzenia, a drugi za daleko. 

Mieszkańcy np. proszą, aby nie zostawiać im 30 cm pasa zieleni, bo będą musieli go kosić, ale to 

jest pas należący do mieszkańca, to nie jest działka drogowa. Inwestycja jest realizowana w pasie 

działki drogowej. Tam, gdzie czasami mieszkańcy cofnęli się czasem z przyczyn technicznych, 

żeby mieć większy przejazd, cofnęli się swoimi ogrodzeniami o 20, 30, 40 cm w swój teren, na 

tym terenie nic nie wykonujemy. Krawężniki kładzione są w prostej linii na całej długości. Nie 

jest to jeszcze koniec wykopów, z tego względu, że na sam koniec została zaplanowana wymiana 

przewodu o średnim natężeniu na odcinku 100 metrów. Są tam codziennie i prosi mieszkańców o 

wyrozumiałość. 

P. Tetłak poinformował, że w przypadkach, które mu zgłaszano nie jest problem z wjechaniem do 

garażu tylko z wyjechaniem z niego. Poziom wjazdu od strony garażu na tyle obniżył się w 

stosunku do chodnika, że zwyczajnie nie da się z niego wyjechać. 

Burmistrz odpowiedział, że krawężnik zostanie jeszcze zabudowany, on nie będzie wystawał tyle 

ile dzisiaj wystaje nad wjazdami. 

P. Tetłak powtórzył, że nie chodzi o wjeżdżanie do garażu. Chodzi o wyjeżdżanie z garażu. Po 

ułożeniu krawężnika poziom wjazdu do garażu znalazł się na tyle nisko, że podniesienie asfaltu 

nic nie pomoże. 

Burmistrz odpowiedział, że wjazdy mają być przebudowywane. Poprosił o pozwolenie na 

dokończenie inwestycji. Wjazdy mają być przebudowywane. Wjazdy mają być profilowane. 

Zostają tylko dwa, lub trzy wjazdy, które nie będą przebudowywane z tego względu, że właściciele 

prosili, aby ładnie wykonaną kostkę granitową układaną we wzory, żeby pozostawić. Był z tym 

dylemat, bo całość traci aspekt estetyczny, ale te podjazdy zostaną. Natomiast pozostałe podjazdy 

w granicach działki drogowej, a nawet troszeczkę dalej zostaną wykonane w kostce granitowej 

szarej, zostanie podniesiona. Poinformował, że inwestycję planują zakończyć końcem kwietnia. 



Przewodniczący posiedzenia zauważył, że po skończeniu inwestycji mieszkańcy będą zadowoleni, 

bo przedtem nie było możliwości, aby dwa samochody się wyminęły, a teraz będzie taka 

możliwość. 

P. Tetłak podkreślił, że inwestycja jak najbardziej potrzebna i są wprowadzone dobre rozwiązania. 

Ale żeby uspokoić mieszkańców trzeba reagować. Będzie wdzięczny jeżeli razem pojedzie się na 

tą ulicę.  

Burmistrz poinformował, że pojawiła się uchwała Rady Powiatu z 28.01.2022 r. gdzie przykro 

stwierdzić, ale pojawiły się dyżury aptek, bo pamiętają wszyscy, że dyżurowała na terenie całego 

Powiatu tylko jedna apteka przy Kauflandzie w Nysie, natomiast okazuje się, że opłaca się 

prowadzić nocne i świąteczne dyżury aptek w miejscowości Otmuchów i w miejscowości 

Głuchołazy. W Paczkowie na 5 aptek nie opłaca się to nikomu. On zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały Rady Powiatu, jednak z wniesieniem uwag, że oczekujemy dyżuru aptek z 

Paczkowa. Jest niemożliwe natomiast to, co było proponowane kilka lat temu, żeby Gmina 

partycypowała w tych dyżurach. Teraz jeżeli okazuje się opłacalne prowadzenie dyżurów w 

Otmuchowie to może kiedyś zacznie się opłacać w Paczkowie. Następnie poinformował, że 

Powiat Nyski otrzymał dofinansowanie do przebudowy ul. Sienkiewicza w wysokości 50% tj. 6 

mln zł. W związku z tym lada moment zostanie ogłoszony przetarg. Jest to sukces, bo po tylu 

latach udało się dojść do porozumienia z Zarządem Powiatu Nyskiego i prawdopodobnie 

inwestycja rozpocznie się w maju br. Gmina będzie musiała zabezpieczyć środki  dla ZWiK na 

wykonanie nowych przyłączy, przepięć z kolektora wodnego. Przy rondzie na ul. Sienkiewicz- 

Daszyńskiego będzie się wykonywać w 2023 r. skwer na który jest przygotowywana 

dokumentacja projektowa. Gmina jeżeli chodzi o Fundusz złożyła 5 wniosków. Kozielno nie 

zostało zakwalifikowane do listy rekomendowanej do Kancelarii Rady Ministrów, natomiast z 4 

wniosków: 3 na Dziewiętlice, 1 na Kamienicę, na liście rekomendowanej, która warunkuje 

podpisanie umowy przeszły dwa zadania. Na 300 tys. dofinansowania na drogę w Kamienicy 

wzdłuż boiska. Koszt 500 tyś zł. 80% Gmina otrzyma dofinansowania. Natomiast jeżeli chodzi o 

Dziewiętlice przeszła na chwilę obecną droga od drogi powiatowej do mostu. Otrzymano kwotę 

65 tyś zł. a cały koszt to około 80 tyś zł. Pozostałe dwie drogi są na liście rezerwowej. W momencie 

pojawienia się oszczędności po przetargowych będą finansowane drogi z tej listy. Natomiast na 

Kozielno zapewnił, że po raz kolejny zostanie złożony wniosek, bo jest gotowa dokumentacja. 

Jeżeli chodzi o budynek gimnazjum, to rozpoczynają procedurę związaną z możliwością realizacji 

zadania na tym obiekcie. W PFU wyszło 41 mieszkań. Jest po rozmowie z Bankiem Gospodarstwa 

Krajowego. Otrzymała Gmina 4 mln 200 tyś zł. kosztorys jest na znacznie wyższą kwotę natomiast 

zamierzają rozpisać przetarg i zobaczą jaka będzie realna kwota jeżeli chodzi o oferty. A 



jednocześnie składają wnioski do Polskiego Ładu. W przedziale do 60 mln składają wniosek na 

gimnazjum na kwotę 16 mln zł. W puli do 30 mln zł. składają wniosek na osiedle patriotów na 

kwotę około 6 mln zł. Natomiast na pulę do 5 mln zł. składają wniosek na Słoneczną i Bartosza. 

Natomiast jeżeli chodzi o budowę kamienicy w Rynku to Bank Gospodarstwa Krajowego będzie 

mógł przy realizacji tego zadania Gminę wesprzeć. Do realizacji inwestycji trzeba dysponować 

wkładami własnymi i poszukują terenów, które można przekazać pod inwestycje domów 

jednorodzinnych. Poddał pod dyskusję teren atrakcyjny, który jest po stronie Gminy Paczków 

łatwy w uzbrojeniu, to jest teren boiska w sołectwie Kozielno. Wiadomo jakie są ceny jeżeli chodzi 

o grunty w tej atrakcyjnej miejscowości. Kwestia jest tylko taka, aby przedstawić tą, propozycję 

radzie sołeckiej, aby też wyrazili swoją opinię. Oczywiście nie ma takiego obligatoryjnego 

wymogu, ale chciałby, żeby wyrazili swoją opinię. Tam swego czasu działał LZS, nie działa już 

długo. LZS nie działa też w miejscowości Kamienica i zastanawiają się nad stworzeniem jakieś 

innej formuły, aby młodzież się poruszała, pobiegała za piłką. Natomiast jeżeli chodzi o boisko w 

Kozielnie to chciałby, aby radni mieli świadomość tego, że często rolnicy występują do Gminy o 

wydanie warunków zabudowy na własne tereny i na tereny też w miejscowości Kozielno. To się 

wiąże z tym, że wydawane są warunki na dojazd, na dostęp do wody i kanalizacji. Czasami okazuje 

się, że jak ktoś dostaje warunki zaraz sprzedaje działkę i przychodzi właściciel gruntu i mówi 

proszę przyłączyć, wodę, kanalizację. Gmina z tego tytułu nie ma większych dochodów tylko 

podatek od nieruchomości. Rolnicy mogą sprzedawać, a Gmina nie ma możliwości dysponowania 

takim terenem, który jest atrakcyjny i może przysporzyć dochody. Pytanie czy boisko jest w takiej 

formie wykorzystywane i o tym trzeba dyskutować. On uważa, że nie ma perspektyw, że w 

Kozielnie powstanie LZS, to jest teren zielony, dlatego chce przedyskutować ten temat. Jest to 

teren, do którego jest doprowadzona droga asfaltowa, kanalizacja, woda. Warto patrzeć pod kątem 

zwiększenia liczby ludności w Kozielna i możliwości wygenerowania dodatkowych dochodów. Z 

boiska można wygenerować około 10 działek. Przypomniał, że w Kozielnie zainwestowano w 

kanalizację, wprowadzono dopłaty w wysokości 80% do przyłączy i myśli, że mieszkańcy są 

zadowoleni. Teraz jest przejęty obiekt od Wód Polskich gdzie są poważne plany jeżeli chodzi o 

stworzenie infrastruktury turystycznej. Chcą też tam zainwestować, ale do tego są potrzebne 

wkłady własne. Poinformował, ze przygotowują się do organizacji Pucharu Polski w lotach 

balonowych. Biorą różne lokalizacje pod uwagę, natomiast po raz kolejny postarają się to 

zorganizować w Kozielnie. Dzięki temu miejscowość zyskuje bardzo dużo. Natomiast on spotka 

się z rada sołecką i ustalą sobie pewne warunki współpracy. Bo impreza jest organizowana raz w 

roku, a mieszkańcy narzekają, że nie mogą dojechać do swoich posesji. Poinformował, że 

mieszkańcy zgodnie z fiskusem mogą sprzedawać bilety na parkingi tak jak to się dzieje w czasie 



Lata Kwiatów. Jest też alternatywa, gdyż jest teren na ulicy Miraszewskiego z czego byliby 

zadowoleni mieszkańcy Paczkowa. Jest jeszcze jeden teren na stadionie miejskim w Paczkowie. 

Poinformował, że na ul. Miraszewskiego jak zostanie znaleziony sponsor odbędą się pierwsze 

zawody w Paczkowie w lotach paralotni. Na koniec zaprosił radnych na otwarcie mieszkania 

chronionego na ul. Staszica. 

W. Kurowska zwróciła uwagę, że przy opadach deszczu powstaje potężna kałuża na wysokości 

Prewentorium i na skrzyżowaniu z ul. Kopernika. Poprosiła, aby zwrócić na to uwagę. 

Burmistrz odpowiedział, że jeżeli chodzi o drogę wojewódzką, to przy przebudowie został 

poprawiony kolektor, ale problem polega na tym, ze duży obszar Spółdzielni mieszkaniowej jest 

podpięty pod ten kolektor i przy dużych opadach kolektor nie jest w stanie przyjąć dużej wody.  

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 17 lutego 2022 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


